
SLANGERUP KOMMUNE
Borger og Virksomhedsudvalget

DAGSORDEN

til Borger og Virksomhedsudvalgsmøde tirsdag den 
8. august 1995, kl. 14.00 i Thomas Kingo.

3S Der er licitation i Raadsalen 
kl. 13.00

vedr. udvidelse af Byvangskolen.

Fraværende: CU-Ru^)

73. Orientering og efterretning.

a.
Blade, tidsskrifter og øvrige informationer.

b.
Love og bekendtgørelser.

c.
Referater fra diverse bestyrelser, udvalg, råd m.v.

d.
Indbydelser til møder kurser m.m.

e.
./. Statistik - Børneområdet opgjort pr. 30.6.1995 indlagt i 

medlemmernes bilagsmappe.

f.
Liste af 6. juli 1995 over personer, der har modtaget til
bagebetalingspligtig hjælp, som afskrives på grund af 5 
års forældelsesfristen. Afskrivningen beløber sig til 
61.000,66 kr.

g-
Frederiksborg Statsamt har ved skrivelse af 7. juli 1995 
fremsendt statistik over indbragte sager i april kvartal 
1995.
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h.
Sundhedsudvalget i Frederiksborg Amt fremsender ori
entering om drøftelserne vedr. rammerne for Frederiks
borg Amts sundhedsvæsen i de kommende år.

Fredag den 11. august 1995 indbydes borgmester, ud
valgsformand og forvaltningschef til et orienterende 
møde, hvorefter kommunerne vil modtage et detaljeret 
oplæg med henblik på høring.

./. Orientering indlægges i medlemmernes bilagsmappe.

i.
Svarskrivelse af 15. juni 1995 til Søren Holm, Kingo- 
skolen om tildeling af tid til skolevejledningen på skolen.

j 
Uvelse ungdomsklub, orientering ved Peder Christen
sen.

k.
Statens Bibliotekstjeneste har ved brev af 27. juli 1995 
fremsendt pjecen "Forsøg i Folkebibliotekerne, Oriente
ring om rådighedssummen: 7".

l.
Frederikssund Kommune fremsender ved brev af 6. juli 
1995 referat af konference om regionalt kultursamarbej
de den 6. juni på Færgen Kronborg, hvor 7 kommuner 
deltog.

m.
./. Brev af 1.8.1995 fra ledende bibliotekar; indlagt i med

lemmernes bilagsmappe.

74. Økonomirapportering
00.01002 ....
F2769 pech

./. Kopi af regnskabsrapport pr. 15.7.995 er indlagt i 
medlemmernes bilagsmappe.
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75. Sundhedsredegørelse 94-97
16.18.1OA00 
F2854 loha

Borger- og Virksomhedsudvalget drøftede på mødet 
den 6. juni 1995 det foreløbige udkast til Sundhedsre
degøreisen for Slangerup Kommune. Det blev besluttet, 
at den færdige redegørelse skulle drøftes påny på ud
valgsmødet i august. Den endelige redegørelse forelig
ger nu til politisk behandling.

./. Redegørelsen medsendes dagsordenen.

Baggrund fo r redegørelsen.
Der er pr. 1. januar indført nye bestemmelser for samar
bejde og planlægning mellem amter og kommuner på 
det sundhedspolitiske område. Reglerne indebærer, at 
der en gang i hver valgperiode skal udarbejdes en rede
gørelse om den kommunale indsats på sundhedsområ
det. Den kommunale redegørelse skal godkendes af 
Byrådet, inden den sendes til amtet, hvor den indgår i en 
større amtslig sundhedsplan.

Krav til redegørelsen.
De formelle krav til udarbejdelsen af redegørelsen inde
bærer, at kommunerne som minimum skal beskrive sta
tus for de kommunale sundhedsordninger, for de fore
byggende og sundhedsfremmende foranstaltninger i 
kommunen samt for sundhedsberedskabet i kommunen.

Da Slangerup Kommune har påbegyndt en større gen
nemgang samt ajourføring af beredskabsplanerne, er de 
nuværende beredskabsplaner ikke beskrevet i Sund
hedsredegøreisen.

En særskilt redegørelse for beredskabsplanerne vil blive 
fremsendt, når den nedsatte arbejdsgruppe har afleveret 
sin rapport.

Indholdet af redegørelsen ligger indenfor de nuværende 
økonomiske rammer.

Indstilling:
Det indstilles, at udvalget drøfter redegørelsen med
henblik på politisk vedtagelse i Byrådet.
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76. Fordeling af social og sundhedshjælper
elever
81.40:16.00.00P17 
F1730 pech

Kommuneforeningens social- og sundhedsudvalg frem
sender forslag til ny fordeling af social- og sundheds
hjælperelever.

Udgangspunktet er et elevtal på 474, der skal fordeles i 
Frederiksborg Amt.

Nuværende fordeling er foretaget på grundlag af ældre 
over / 67 år i kommunerne. Den nye fordeling foreslås 
på grundlag af det samlede befolkningstal i kommunerne 
med en op- eller nedtrapning over 3 år.

Begge fordelingsforslag vil give Slangerup Kommune 9 
elever årligt.

Indstilling:
Forvaltningen indstiller, at nye fordelingsforslag anbe
fales.

./. Tabel vedlægges medlemmernes bilagsmappe.

77. Opførelse af ny børnehave
16.06.00G01 
F2833 loha

Byrådet godkendte på sit møde den 24. maj 1995 
Økonomiudvalgets indstilling om, at der bygges en 60
80 børns børnehave/integreret institution med placering 
på arealet ved svømmehal under forudsætning af, at der 
skete en nabohøring.
Borger og Virksomhedsudvalget anmodedes endvidere 
om en vurdering af behovet for vuggestuepladser i 
forbindelse med den nye institution.
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På Borger og Virksomhedsudvalgets møde den 6.6.95 
drøftede man behovet for vuggestuepladser og fremkom 
med indstilling om, at der bygges en 60 børns institution 
som integreret institution.

Efter høringsfristen var der indkommet flere indsigelser.

Teknisk Udvalg besluttede derfor på mødet den 15.6.95 
ikke at give dispensation fra lokalplanen.

På et ekstraordinært møde den 5. juli besluttede byrådet 
at sende lokalplan nr. 13.1 til høring.

Lokalplanen dækker området omkring svømmehallen, 
og der gives i planen mulighed for to forskellige place
ringer af den nye børnehave.

Forvaltningen har i samarbejde med Teknisk forvaltning 
udarbejdet en tids- og handleplan for etableringen af den 
nye børnehave se bilag 1.

Endvidere har forvaltningen udarbejdet overslag over 
anlægs- og driftsudgifter (bilag 2).

Udgifter vedr. børnehave/integreret institution til 80 
børn vil foreligge til mødet.

Udgifter vedr. børnehave/integreret institution til 60 
børn. (Beregnet udfra Børnehaven Lindehuset):

Dag og år Formandens
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Anlægsudgift: 
Driftsudgifter: 
Indtægter/forældrebetaling: 
Nettodriftsudgift:________

4.520.000,
2.424.000,

820.800,
1.603.200,-

kr.
kr.
kr.
kr.pr. ar.

Såfremt der bygges en børnehave/integreret institution 
til 60 børn, vil presset på dagplejen efterhånden aftage 
noget, idet de 3-årige automatisk vil fa en plads i 
børnehave. Det vil derfor på sigt være muligt at 
nednormere dagplejen.

Nednormering af dagplejen fra 196 til 180 heldagsplad
ser.

Nettomindreudgift:
Samlede driftsudgift (indregnet

585.000,- kr.pr.fr.



mindreudgift til dagpleje):
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.BT) L n  lv fS w l/3Årlige nettodriftsudgift i 1995-priser: 1.603.200,-kr.
Årlige nettodriftsudgift i 1995-priser
v. nednormering af dagplejen: 1.018.200,- kr.

Beregning vedr. drift i 1996. (Anført i 1995-priser). 
Driftsudgift for ny børnehave i 1996 for perioden august 
til december. 688.000,- kr.

Ved nednormering af dagplejen pr. 1.8.96 kan opnås 
følgende nettodriftsudgift for den nye børnehave 
, 424,250,- kr.
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Indstilling:
Sagen indstilles til drøftelse i udvalget.

78. Forslag til løsning af pladsproblem vedr. 
børnehavepladser efterår 1995
16.06.01G01 
F2875 loha
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I perioden fra oktober 1995 og indtil den nye børnehave 
kan tages i brug, vil der være behov for etablering af 
midlertidig pasningskapacitet, hvis pladsgarantien skal 
overholdes.

Af tidsplanen for etableringen af den nye børnehave 
(bilag 1) fremgår det, at børnehaven først forventes klar 
til ibrugtagning 1.8.96.

Som det ser ud pr. 30.6. - jævnfør den seneste opgørelse 
for børneområdet - kan pladsgarantien, dvs. at forældre
ne skal tilbydes plads senest 2 måneder efter den ud
meldte behovsdato, ikke overholdes, når vi når efteråret

[ y & frv ^
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1995.

Der er derfor behov for at etablere midlertidige pladser 
eller informere om, at kommunen i en periode ikke kan 
overholde den vedtagne pladsgaranti.

Forvaltningen har undersøgt følgende muligheder for at 
etablere midlertidige pladser:
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1.
Midlertidig børnehave i bygningen på Idrætsvej nr. 
3A, hvor Legestuen og dagplejen har lokaler samt i 
pavillon.
Der vil, hvis forslaget gennemføres, kunne passes 45 
børn i bygningerne på Idrætsvej samt i en midlertidig 
opstillet pavillon.

Samlet forventes det, at der kan etableres ca. 30 pladser 
i Legestuen/dagplejens lokaler.
Endvidere kan der på grunden ved Idrætsvej opsættes 
en pavillon på ca. 70 m2, hvor der kan passes ca. 15 
børn.

Personale:
Ved på denne måde at etablere en midlertidig institution, 
kan lederen af den nye børnehave evt. allerede ansættes 
pr. oktober, og fa ansvaret for de 45 børn.

Den samlede personalenormering bør, ifølge de nuvæ
rende normeringsaftaler, være på 6,6 fuldtidsstillinger. 
Dertil skal lægges ca. 5 timer ugentligt til rengøring.

Aftaler:
Det vil være nødvendigt at kontakte bestyrelsen for den 
selvejende institution Legestuen samt bestyrelsen for 
dagplejen for at fa gennemført aftaler med disse parter.

Det er nødvendigt, at indgå i en forhandling med de fag
lige organisationer vedr. den eventuelle normering i en 
midlertidig institution i lokalerne på Idrætsvej.

Øvrige udgifter:
Der vil være behov for at anskaffe inventar og legered
skaber. Dette kan dog afholdes over budgettet til den 
nye børnehave, og flyttes med derud ved dennes start.

Det kan overvejes at give dagplejen et beløb til udflugter 
og andre aktiviteter i de måneder, hvor de må undvære 
deres lokaler.
Driftsbudget: 130.000,- kr.
Lønudgift: 1.344.000,-kr.
Rammebeløb: 72.000,- kr.
Forældrebetaling: 4- 513.000.-kr.

Nettodriftsudgift i forbindelse med 
etablering af 45 midlertidige pladser: 1.033.000.- kr.
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2. Etablering af skovbørnehave.
En skovbørnehave kan etableres midlertidigt ved at leje 
et større sommerhus eller en spejderhytte.

Ved indskrivning af 45 børn vurderes udgifterne samt 
indtægterne at være som anført under forslag 1.

Dette betyder, at en midlertidig skovbørnehave vil 
kunne etableres og drives i perioden oktober 1995 til 
august 1996 for en samlet udgift på ca. 1,033.000.- kr.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til, hvordan pasningspro
blemet ønskes løst, indtil den nye børnehave kan tages i 
brug.

79. Deltidspladser i SFO
17.13.00G01 
F3235 loha

Kultur- og Virksomhedsforvaltningen har modtaget en 
ansøgning fra en forælder vedr. deltidsplads i SFO. 
(Bilag 1).

I den konkrete sag ønskes pasning i 6,5 time om ugen. 
Der er ikke tale om et reelt pasningsbehov men om be
hov for samvær med andre børn.

På grund af den konkrete ansøgning bedes Udvalget 
drøfte problematikken omkring deltidspladser i SFO.

Fordelene ved deltidspladser:
- For børnene:

Mulighed for at deltage i kammeratskabet samt akti 
viteter i SFO.

- For forældrene:
Fleksibelt pasningstilbud der kan tilpasses forældre 
nes behov.
Forældrene kommer derved kun til at betale for 
netop den pasning, de har behov for.

- For personalet:
?
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Ulemperne ved deltidspladser:
- For børnene:

Kan ikke deltage i længere ture/arrangementer der 
ligger udenfor de timer, de benytter SFO.

- For forældrene:
?

- For personalet:
Administration af et system med deltidspladser vil 
kræve mere tid, idet der vil være behov for at kon- 

» troliere om deltidsbørnenes ophold i SFO begrænser 
sig til de timer, der betales for.

Personalets arbejdstidstilrettelæggelse vil blive van
skeligere.

Der kræves en anden tilrettelæggelse med hensyn til 
længere ture ud af huset samt aktiviteterne i hverdag
en.

Hvis udvalget ønsker at tilbyde mere fleksibel pasning 
end den nuværende, foreslår forvaltningen, at der blandt 
forældre til børn indskrevet i SFO'erne iværksættes en 
undersøgelse af pasningsbehov samt ønske om deltids
pladser.

Indstilling:
På grund af den konkrete ansøgning bedes udvalget 
drøfte problematikken omkring deltidspladser i SFO.

80. Udvidelse af legeplads i Uvelse børnehave
82.20:16.06G01 
F2870 loha

Bestyrelsen i Uvelse børnehave har fremsendt ansøgning 
om udvidelse af legepladsens areal.
Ansøgningen begrundes med, at der på grund af tilbyg
ningen er et mindre areal til legeplads, samt at der er 20 
børn mere, der benytter legepladsen.
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Uvelse børnehave har et legepladsareal på ca. 1.703 mI 2. 
Til sammenligning kan nævnes, at Børnehaven Linde
huset, der også er normeret til 60 børn, har et le
gepladsareal på ca. 2.117in2.

Bestyrelsen ønsker legepladsen udvidet med 5 meter i 
hele børnehavens længde (335m2). Det ønskede arealet 
benyttes i dag af Uvelse idrætsforening. Arealet er, 
jævnfør lokalplan nr. 14 for området, udlagt til idræts
formål. Det vil derfor kræve en dispensation fra lokal
planen at udlægge området til legeplads. Der er dog kun 
to naboer, der skal høres ved en evt. nabohøring. 
Derudover skal bestyrelsen for Slangerup Kommunes 
Idrætsanlæg høres.

Hvis Uvelse børnehaves areal skal udvides, som ansøgt 
med 5 m ind på idrætsarealet, vil der være udgifter for 
ialtca.: 43.500.-

Såfremt forslaget sendes til udtalelse, og bestyrelsen for 
Slangerup Kommunes Idrætsanlæg ikke har nogle ind
vendinger, sendes sagen videre til Teknisk Udvalg, hvor 
nabohøring samt dispensation fra lokalplanen behandles.

Indstilling:
Borger- og Virksomhedsudvalget bedes tage stilling til:
- om sag vedr. afgivelse afjord skal sendes til udtalelse 

hos bestyrelsen for Slangerup Kommunes Idrætsan
læg.
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- om finansiering inden for udvalgets ramme.

81. Etablering af EDB-undervisningslokale 
på Kingoskolen.
18.15.05055 
F2874 beha

I skoleåret 1994/95 har det ikke været muligt at etablere 
et EDB-undervisningslokale i kommunens lokaliteter. 
Dette har været særdeles savnet af fritidsundervisningen, 
og en enkelt undervisningskreds har lejet sig ind i priva
te lokaler, hvortil der skal gives kommunalt tilskud iflg. 
folkeoplysningsloven.
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For at imødegå denne udgift i det kommende skoleår, 
blev det besluttet at gøre et ihærdigt forsøg på at fa eta
bleret et EDB-undervisningslokale til skoleåret 1995/96.

Ved forespørgsel til Kingoskolen, meldte skolen positivt 
tilbage om indretning af EDB-lokale i en del af nuvæ
rende formningslokale.

På møde den 21. februar godkendte Folkeoplysnings
udvalget (FOU), at omkostninger i forbindelse med op
deling af lokale og el-installationer kunne finansieres 
over det i forvejen tildelte EDB-lokaletilskud til AOF og 
LOF.

Herefter har kommunens EDB-koordinator udarbejdet 
forslag til anskaffelse af EDB-udstyr til lokalet. Dette 
forslag blev behandlet på FOUs møde den 20. juni med 
flg. indstilling:

Det indstilles, at der anskaffes EDB-udstyr inden
for en ramme af kr. 320.000.

Udgiften indstilles finansieret ved leasing over 3
oar.

Leasingudgiften for max. 4 måneder i 1995 afhol
des af folkeoplysningsudvalget - og herefter med 
kr. 25.000,- årligt af folkeoplysningsudvalget.

Restbeløbet indstilles finansieret af Borger og 
Virksomhedsudvalget.

Forvaltningen kan oplyse, at indhentet oplysning på lea
singfinansiering på en investering af kr. 300.000 beløber 
sig til en ydelse på kr. 107.000 i tre år.

Dette tilbud indebærer, at FOU mangler finansiering på 
mindst kr. 80.000 i tre år.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til indstillingen fra Folke
oplysningsudvalget.

Dag og år Formandens Blad nr.initialer

8. august 1995 nL 65



Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

SLANGERUP KOMMUNE 
Borger og Virksomhedsudvalget 8. august 1995 A s / ' 66

82. Forpagtning - Jøiiunde Forsamlingshus
82.00.20.10P27 
F3192 pech

Forpagteren af Jørlunde Forsamlingshus har opsagt sin 
forpagtning pr. 1. januar 1996; har i denne forbindelse 
bedt om, at opsigelsen behandles diskret, indtil ny for
pagter er fundet af hensyn til forudbestillinger m.m.

Forvaltningen kan oplyse, at levnedsmiddelkontrollen 
ved telefonisk kontakt har oplyst, at en evt. ny forpagter 
ikke vil fa tilladelse til at fortsætte nuværende aktivi
tetsniveau med den givne køkkenindretning.

Et forslag kunne derfor være, at en evt. ny forpagter 
skal indrette og selv bekoste et nyt køkken i den tidli
gere lejlighed, og værdien heraf nedskrives i lighed med 
forslag i nuværende forpagtningskontrakt.

Indstilling:
Udvalget bedes drøfte forsamlingshusets fremtidige 
status - evt. retningslinier for en ny forpagtningskon
trakt.
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83. Nye læseplaner
17.02.02P21 
F2873 pech

Byrådet har i 1991 godkendt, at skolerne i Slangerup 
Kommune generelt benytter Undervisningsministeriets 
vejledende læseplaner for folkeskolens fag.

Samtidig bemærkes det, at kompetencen til at godkende 
læseplanerne er tillagt fagudvalget: Borger og Virksom
hedsudvalget - og at læseplanerne altid før godkendelse 
udsendes til høring i skolebestyrelserne

Endelig skal det fremhæves, at den enkelte skolebesty
relse ifølge folkeskolelovens § 44 stk. 8 kan udarbejde 
eget forslag til læseplan.

Undervisningsministeriet har netop udsendt nye læse
planer for folkeskolens fag.
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Skoleledergruppen anbefaler, at læseplanerne behandles 
i skolebestyrelserne i fire grupper:

- de humanistiske fag
- de praktisk/musiske fag
- de naturvidenskabelige fag
- valgfag

og således, at samtlige læseplaner kan godkendes inden 
skoleårets udgang 1995/96.

For fagene engelsk, historie, matematik, uddannelse/ er
hvervs og arbejdsmarkedsorientering anbefales, at der 
foretages en konkret opdeling af læsestoffet for 6. - 7. 
klasse af hensyn til skolestrukturen. Denne opdeling skal 
herefter vedlægges som bilag til den godkendte læseplan 
for de ovennævnte fag.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til forslag om arbejdsgang 
for godkendelse af nye læseplaner.

84. Ansøgning om midler til musicalpro- 
jektet Erik Ejegod
00.01049t-95 
F2774 pech

For at styrke informationssiden af musical- projektet i 
forbindelse med Erik Ejegod festarrangementet - søger 
musikskolebestyrelsen om kr. 6.000.

Forvaltningen kan oplyse, at der på kontoen for øvrige 
kulturelle formål resterer kr. 40.000.

./. Kopi af ansøgning er indlagt i medlemmernes bilags
mappe.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.




